
Bepillantás Tapolca és a Keszthelyi hegység földalatti világába. 

 

Horváth Sándor vagyok a Tapolcai Plecotus Barlangkutató Csoportnak a tagja. Az elmúlt 

időkben elért országos jelentőségű eredményeink a csoportot méltán emelték 

Magyarország legsikeresebb barlangfeltáró egyesületei közé. Sokan nem is gondolnák, 

hogy Tapolca és a Keszthelyi hegység hazánk barlangokban egyik leggazdagabb 

területe. Már több mint 100 éve folynak itt kutatások, és olyan nagy emberek jártak 

előttünk, mint Kessler Hubert, Plózer István vagy Berger Károly. Az ő munkájukat 

igyekszünk folytatni és minél több földalatti üreget, aknát és járatot feltárni. De mik is 

ezek az eredmények, amikről az imént említést tettem? A Tapolca alatt található 

Tavasbarlang és Kórházbarlang mellett a mi csoportunk találta és tárta fel teljes 

egészében 2002-ben Berger Károly barlangot, ami a mai napig még felmérés alatt van. 

A több mint 5 kilóméretnyi új járatban - az egyedi formagazdagság mellett - sikerült 

felfedezni Magyarország legnagyobb földalatti tavait. Azóta a három nagy barlangot 

sikerült természetes átjáróval összekapcsolni, és így megközelítőleg a 10km-es 

összhosszúságot elérni. Így a Bakony legnagyobb, és Hazánk 4. leghosszabb barlangjává 

lépett elő. A Keszthelyi hegységben tavalyelőtt az év vége táján sikerült az addig pár 

10m hosszú barlang lejárati aknáját megtalálni, és onnan rövid idő alatt nagyobb 

mélységbe lejutnunk. Nem egyszer kellett felszerelés hiánya miatt a biztos továbbjutás 

lehetőségét feladnunk, mert oly mértékben tágult az akna, hogy a nálunk lévő 

eszközökkel lehetetlenné vált az előttünk tátongó mélység leküzdése. A többszöri 

nekifutás után végre elértük az mostani végpontot, ahol a műszeres mérés után jött a 

második meglepetés, mikor kiderült, hogy több mint kétszáz méteres mélységbe 

jutottunk le. Ezzel az általunk feltárt Kessler Hubert barlang, itt Ederics felett, az ország 

negyedik legmélyebb barlangjává lépett elő. 

Ezen kívül még számos helyen sikerült jelentősebb eredményeket elérni és ezekből 

szeretnék önöknek egy képes beszámolót tartani. 

 

Horváth Sándor 

Jó szerencsét! 


